淡江大學航太系 97  學年度第 2學期研究所課程教學計畫表

   科目中文名稱：   結構靜力學   英文名稱:  Structural Statics
    授課教師：張永康            

	開課班級
	航      太         所 (研)   一年  固力 組
	必選修
	選修

	學分數
	3學分  3小時（下 學期 3  學分）
	先修科目
	

	課程敘述

	本課程係大學部靜力學、材料力學與飛具結構學之延伸，其所探討之範圍包含結構變形與應力之計算及預估，並加入有限元素法之應用。因此將以訓練學生注重力學專業知識及理論之瞭解，以期能利用所學，應用於日後解決各項結構工程問題之能力。

	Course Description

	Structural Statics is an extension course of Statics, Mechanical of materials and Aircraft Structures in undergraduate school. This course will provide the student with solid concepts in the structural deflection, stress analysis, and develop unified analytical tools for the prediction and assessment of structural behavior.  In addition, the course will help the student to study the Finite Element Method and develop a through understanding of the important knowledge and theorems which can be used in solving the structural engineering problem.

	課程教育目標

	1.培養學生利用數學及物理觀念分析工程問題的能力。
2.使學生了解能量法於結構靜力學之應用。
3.使學生了解有限元素法於結構靜力之分析。
4.使學生了解工程常用元素的推導與數值計算方法。
5.使學生應用軟體ANSYS於各種複雜結構之分析。

	Course Objectives

	1. To develop the ability of solving engineering problem by mathematics and physics.
2. To understand the structural statics  analysis by energy method. 

3. To understand the structural statics  analysis by finite element method. 

4. To understand the stiffness matrix  development of basic elements and numerical analysis.

5. To apply finite element  analysis software ANSYS to complicated structures.

	教材及筆記下載網址

	淡江大學( 教學支援平台(工學院航太系(張永康(課程講義(結構靜力學

	教學內容及進度

	週次
	月／日
	內容

	第一週
	
	Introduction

	第二週
	
	Stiffness method

	第三週
	
	Development of Truss equations

	第四週
	
	Development of Beam equations

	第五週
	
	Development of the plane stress equations

	第六週
	
	Development of the plane strain equations

	第七週
	
	Development of the Linear Strain Triangular equations

	第八週
	
	Comparison of elements & Axisymmetric elements

	第九週
	
	Application of Axisymmetric elements

	第十週
	
	期中考試週

	第十一週
	
	Isoparametric formulation of bar elements

	第十二週
	
	Isoparametric formulation of the plane element

	第十三週
	
	Gaussian Quadrature

	第十四週
	
	Higher-order shape function

	第十五週
	
	Three-Dimensional stress analysis

	第十六週
	
	Tetrahedral elements

	第十七週
	
	Isoparametric formulation

	第十八週
	
	期末考試週

	講授方式
	■ 課堂講授   □ 分組討論   □ 參觀實習   □ 其他（　　　　　　　　）

	教學設備
	■ 電腦   ■ 投影機   □ 其他（　　　　　　　　）

	教材課本
	Logan ,A First course in Finite Element Method, Wadsworth Group,(2002).

	參考書籍
	Moaveni, Finite Element Analysis  Theory and Application with ANSYS, Pearson Education, (2003).

	批改作業篇數
	
	備  註
	本欄位僅適用於所授課程需批改作業之課程教師填寫。

	成績考核方式
	▓平時成績：  30 ％  ■期中成績： 30  ％  ■學期成績： 30  ％

□讀書報告：     ％  ■其他（專題報告）：   10   ％

	備考
	

	課程教育目標與研究所教育目標之符合程度

	■ 一.  奠立學生堅實航太專業素養，並培養學生跨領域及持續學習的能力。

■ 二. 訓練學生處理問題與動手實作的能力，期能理論與實務並重。

□ 三. 培養學生敬業樂群的工作態度，並提昇學生的國際視野。
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